
Hello again!   

How was your weekend?  

Did you go out, go for a walk or ride a bike?   
 
Dziękuję Wam za ostatnią lekcje online.  
KOLEJNA LEKCJA NA ZOOMIE W TĘ ŚRODĘ O GODZ 15. 
 
Notatki z ostatniej lekcji ostatniej lekcji online zobaczycie na końcu informacji, które Wam dzisiaj 
wysyłam. 
 
Niestety , nie wszyscy przysłali mi test z działu 7 ( bez zadania na słuchanie). Z tego powodu w dzienniku 

pojawiły się minusy. Czekam na testy do tej środy.IT’S DEADLINE , czyli termin ostateczny.Mój adres : 

agoliszek@sp28.lublin.eu  

Dziś wysyłam Wam kolejne zdalną lekcję. Tym razem lekcja z gramatyki. 

 

 
TEMAT   

Subject : Obligation, prohibition and advice (podręcznik str 88,89) 

 

Celem lekcji jest  przypomnienie sobie tzw.czasowników modalnych - MUST, MUSTN’T, 
SHOULD, SHOULDN’T oraz czasownika HAVE TO, DON’T HAVE TO. Z pewnością 
spotkaliście się już z nimi. 
 
W tekście ” Cultural intelligence”str 87 znalazło się sporo przykładów takich 
czasowników. Podam jeden, a Wy znajdźcie kolejne.  

 „Travel opens your mind to other cultures, but you should always learn about local 
customs before you go” – Podróże otwierają umysł na inne kultury, ale powinienieś 
zawsze poznać lokalne obyczaje zanim wyruszysz  w podróż. 

 

1.Mówienie o obowiązkach.(Obligation – obowiązek ) 
 Czasowniki “ must” oraz “ have to” (musieć) stosujemy, aby powiedzieć, że ktoś musi 
coś zrobić.  
Np. You must go to this concert! 
       You have to study more!  
( l.poj: I have to, you have to , he, she it has to ; l.mnoga: we, you they have to) 
 
Jeśli czegoś nie musisz zrobić, mówisz :  
I don’t have to go to school today. He doesn’t have to go to school today. 
( l.poj: I don’t have to, you don’t have to , he, she it doesn’t have to ;  
l.mnoga: we, you they don’t  have to) 
 
A gdy chcesz zapytać się czy ktoś musi coś zrobić, wygląda to tak: 
Do you have to clean your room today ? Yes, I do/ No, I don’t. 
Does he have to help in the kitchen? Yes , he does./No, he doesn’t. 
 



2. Wyrażanie zakazów( prohibtion- zakaz ) 
 

 Czasownik „ mustn’t”(= must not) czyli „ nie wolno”stosujemy, aby powiedzieć, że 

nie wolno czegoś robić lub tego zakazujemy.  
Np. You mustn’t  run on the swimming pool. 
 

  
3 Udzielanie rady (advice- rada) 

  

 Czasownik  should -powinieneś, shouldn’t (=should not)-nie powinieneś stosujemy,  

kiedy coś komuś doradzamy lub kiedy sami prosimy o radę.  
Np.: You should wash your hands more often now. You shouldn’t go out very often. 
 

Pamiętaj, że z czasownikami modalnymi stosujemy bezokolicznik.  

 
ZADANIE : 

 
W zeszycie pod tematem lekcji zrób ćwiczenia z podręcznika str 88 ćw 2,4,7 i ze str 89 
ćw 8. 
 
Poćwicz też online( tutaj spotkasz jeszcze inne czasowniki modalne, które znasz : can, 
could, will, would) 
 

https://agendaweb.org/exercises/verbs/modals/mixed-1 

https://agendaweb.org/exercises/verbs/modals/mixed-2 

HOMEWORK : W ramach pracy domowej zrób proszę ćwiczenia od1do12 ze stron 52,53 

(ćwiczeniówka) i przyślij  na adres agoliszek@sp28.lublin.eu do 13 maja 

Poniżej dołączam ostatnią lekcję online .Zapoznaj się - to ważne! 

 

LESSON 

                                                    SUBJECT : CONDITIONALS - TYPE 0,1,2 

Tryby (okresy)warunkowe  - zerowy, pierwszy, drugi 

 

 0 CONDITIONAL - zerowy tryb warunkowy; opisuje prawdy ogólne, fakty naukowe 

,prawa 

Przykład :          IF  YOU HEAT ICE,     IT MELTS. 

                            IF  YOU MIX RED AND BLUE, YOU GET PURPLE. 

                            THE PLANTS DIE  IF YOU DON’T WATER THEM. 

 

 Budowa :         IF   PRESENT SIMPLE , PRESENT SIMPLE      

https://agendaweb.org/exercises/verbs/modals/mixed-1
https://agendaweb.org/exercises/verbs/modals/mixed-2
mailto:agoliszek@sp28.lublin.eu


 

 1 CONDITIONAL - pierwszy  tryb warunkowy; opisuje co może stać się w przyszłości pod   

                                                                                                  pewnym warunkiem 

 

Przykład :         IF WE GO TO WROCŁAW, WE WILL VISIT THE ZOO. 

                           IF IT RAINS,WE WON’T GO OUT. 

                           YOU WILL SEE PYRAMIDS IF YOU GO TO EGYPT. 

 

Budowa :         IF  PRESENT SIMPLE, FUTURE SIMPLE 

 

2 CONDITIONAL - drugi  tryb warunkowy; opisuje „gdybanie”, nierealne sytuacje, 

udzielanie rad 

Przykład :          IF I HAD A PRIVATE PLANE, I WOULD TRAVEL AROUND THE WORLD 

                            IF  I WERE YOU, I WOULDN’T GO TO CASINO SO OFTEN. 

                            I WOULD BE HAPPY  IF CORONAVIRUS ENDED. 

 

Budowa :         IF  PAST  SIMPLE,   WOULD/ WOULDN’T 

 

                        Może to pomoże Ci zapamiętać czasy……… Look ! 

                     ZEROWY                 /       PIERWSZY       /                   DRUGI 

                          PRESENT  , PRESENT     /     PRESENT , FUTURE /      PAST  ,   WOULD 

                     PR             PR                       PR            F                           PA         W 

 

CZYLI :       PRANIE    PRANIA      / W      PRALCE     FRANI   /            PANI     WANI              
 

ZADANIE :   KTÓRY TO OKRES WARUNKOWY ? CO ZNACZY  TO ZDANIE ? 

 

1 If the weather is good, I will go to the 
beach. 
2. I f we burn rubbish, we pollute the air. 
3. If I were the president, I would have I 
limousine. 
4. We would have autumn if we lived in 
Austalia. 

 

5. What would you do if you found a credit 
card? 
6. If you mix black and white , you get grey. 
7. You pay a fine if you don’t have a ticket 
on the bus. 
8. If I go on holidays to Spain, I will be 
happy. 

 

 

 

 


